
Öttevény Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

………../2008.

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Öttevény  Község  Önkormányzata  Képviselő-testületének  2008. 
szeptember  17-én  1700 órakor  az  öttevényi  Polgármesteri  Hivatal 
tanácstermében megtartott nyilvános üléséről.

Jelen vannak: Király Péter polgármester
Bider Zsolt képviselő
Dömötör Ernő képviselő
Fehérvári Károly képviselő
Kövecses Tímea képviselő
Karsai Klára képviselő
Nagy Tivadar képviselő
Raczenböck Kálmán képviselő
Sík Gyula képviselő
Szücs Károly képviselő
dr. Lascsikné dr. Bozi Sarolta helyettes jegyző.

Meghívottak: Tolnai Gáborné iskolaigazgató
Dömötör Rozalinda óvodavezető.

Király Péter polgármester köszönti a Képviselő-testület jelen lévő tagjait és 
az önkormányzat két oktatási intézményének vezetőjét. Megállapítja, hogy a 
Képviselő-testület határozatképes, mivel a 10 tagú képviselő-testület mind a 
10  tagja  jelen  van.  A  jegyzőkönyv  hitelesítésére  Bider  Zsolt  és  Kövecses 
Tímea képviselőket jelöli ki.
A meghívóban közölt napirendi pontokra tesz javaslatot, azzal a kiegészítéssel, 
hogy kéri a képviselő-testületet, hogy a rendezési terv módosítását tárgyalja a 
képviselő-testület  első  napirendi  pontként.  A  rendezési  tervvel  kapcsolatos 
határozatra, illetve rendeletre ugyanis már a holnapi napon szükség lesz és így 
könnyebb lesz a döntéseknek számot adni. Ezt követően a sorrend változatlan.
A  napirendi  pontok  az  elhangzott  javaslatot  figyelembe  véve  az  alábbiak 
szerint alakulnak:



1. A  rendezési  terv  végleges  elfogadása,  határozathozatal,  rendelet 
elfogadása
Előadó: Király Péter polgármester

2. Beszámoló a Mackó-Kuckó Napközi-otthonos Óvoda működéséről
Előadó: Dömötör Rozalinda óvodavezető

3. Beszámoló  az  öttevényi  Általános  Iskola  2007./2008.  tanévi 
működéséről
Előadó: Tolnaí Gáborné igazgató

4. Beszámoló  az  Öttevény  Iskolájáért  Alapítvány  elmúlt  évi 
tevékenységéről 
Előadó: Tolnaí Gáborné igazgató 

5. Egyéb ügyek
Előadó: Király Péter polgármester

Zárt ülésen

1. Jegyzői Pályázat végleges értékelése
Előadó: Király Péter polgármester

2. Átmeneti szociális segély iránti kérelem
Előadó: Király Péter polgármester

Király Péter polgármester kéri, hogy a képviselő-testület határozattal fogadja 
el a napirendet.
Öttevény Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés napirendjét 
10  igen  szavazattal  –  tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  –  egyhangúan  a 
következők szerint állapítja meg:

76  /2008.(IX.17.) képviselő-testületi határozat:  

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete 
jelen  testületi  ülésének  napirendjét  az  alábbiak  szerint 
állapítja meg:

1. A rendezési  terv végleges  elfogadása, 
határozathozatal, rendelet elfogadása

Előadó: Király Péter polgármester
2. Beszámoló  a  Mackó-Kuckó  Napközi-
otthonos Óvoda működéséről

Előadó: Dömötör Rozalinda óvodavezető
3. Beszámoló  az  öttevényi  Általános 
Iskola 2007./2008. tanévi működéséről

Előadó: Tolnaí Gáborné igazgató
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4. Beszámoló  az  Öttevény  Iskolájáért 
Alapítvány elmúlt évi tevékenységéről 

Előadó: Tolnaí Gáborné igazgató 
5. Egyéb ügyek

Előadó: Király Péter polgármester

Felelős: Király Péter polgármester
Határidő: azonnal

1. A rendezési  terv végleges  elfogadása,  határozathozatal,  rendelet 
elfogadása
Előadó: Király Péter 

Király Péter polgármester elmondja, hogy hosszú folyamat ér véget a mai 
napon,  amennyiben  a  képviselő-testület  elfogadja  a  napirend 
előterjesztését. A törvényben előírt valamennyi szakhatóság véleményezte 
a  rendezési  tervet,  lezajlottak  a  szükséges  egyeztetések,  megtörtént  a 
kifüggesztés,  a  lakosság  véleményezhette.  A  képviselő-testület  már 
többször  tárgyalta,  valamennyi  korábban  tárgyalt  és  javasolt  elképzelést 
sikerült a szakhatóságokkal elfogadtatni, így beépültek a rendezési tervbe. 
Úgy  gondolja,  hogy  sikeres  munkát  végzett  a  képviselő-testület.  A 
rendezési  terv  módosítása  megadja  a  kereteit  a  község  hosszú  távú 
fejlődésének. Ezt követően megnyitja a vitát a napirend felett.

Mivel  a  napirenddel  kapcsolatban  kérdés,  hozzászólás  nem hangzott  el, 
Király  Péter  polgármester  kéri  a  képviselő-testületet,  hogy  fogadja  el  a 
rendezési tervet, amely a korábbi rendezési terv módosításokkal egységes 
szerkezetbe foglalt módon új rendezési tervként került a képviselő-testület 
elé.  Először  a  településszerkezeti  tervre  vonatkozó  határozati  javaslatot, 
majd  a  helyi  építési  szabályzatra  vonatkozó  rendelet-tervezetet  teszi  fel 
szavazásra-

Öttevény Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Öttevény Község 
településszerkezeti tervét 10 igen szavazattal – tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül – egyhangúan a következők szerint állapítja meg:

77  /2008.(IX.17.) képviselő-testületi határozat:  

Öttevény község Önkormányzatának Képviselő testülete az 
1990.  évi  LXV.  tv.  szerint,  valamint  az  épített  környezet 
alakításáról  és  védelméről  szóló  a  2006.  évi  L.  törvénnyel 
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módosított 1997. évi LXXVIII. törvény 7.§-ának (3) bek. b) 
pontjára tekintettel az alábbi döntést hozza:  
  
1. Öttevény község közigazgatási területére vonatkozóan 
jóváhagyja a TÉR-HÁLÓ Kft. TH-07-02-09 számú 
tervdokumentációjának É-1 számú, M=1:10 000 
méretarányú Településszerkezeti tervét és a 
Településszerkezeti terv mellékelt leírását.  
2. A településen a lakóterületi fejlesztések helye:  
• A  település  déli  részén  a  József  Attila  utcával 
párhuzamosan  egy  új  lakóutca  kialakítása  a  030/7,8,10,11 
hrsz.-ú területeken.
• A Táncsics Mihály utca keleti  oldala a 092/5-6 hrsz.-ú 
területek. 
• A temető,  Akác  utca,  a  Miklósi  utca  és  a  vasút  által 
határolt tömb. 
3. A településen településközponti terület a Fő utca Miklósi 
út és Béke utca közötti szakasza.  
4. A településen a gazdasági fejlesztések helye:
• az Öttevényi-csatorna északi oldalán található jelenlegi 
szántóterület.  A  tsz  major  és  a  csatorna  közötti  22-24 
hektáros  terület  ipari  gazdasági  terület  ill.  kereskedelmi 
szolgáltató gazdasági terület lesz. (075/9-16;  079/4,15,17,18; 
088/23-29; 088/14-14; 085/7 hrsz.-ú területek)
• a település keleti határában az 1. sz. országos főút keleti 
és nyugati oldalán, a jelenlegi szántóterületeken. A tervezett 
felhasználás kereskedelmi szolgáltató gazdasági terület.
• a  Miklósi  út  végében  kialakított  utolsó  5  telek,  mely 
kereskedelmi szolgáltató gazdasági terület lesz.
• Sándorháza-puszta  (0197/1,3,4,6,8  hrsz.)  és  a 
Huszárdombi major (0129/1 hrsz.) területei, melyek zavaró 
ipari gazdasági területek lesznek.
5. A településen az üdülőterületi fejlesztések helye a 075/24 
hrsz.-ú tó környéke és a 0183/2 hrsz.-ú tó melletti 0183/3 
hrsz.-ú terület.
6. A településen a különleges területfelhasználású területek 
fejlesztések helye a 057/1 hrsz.-ú tervezett kavicsbánya 
terület, a kastély és környezete, mint különleges 
idegenforgalmi terület ill. a volt bányatavak, mint 
különleges horgásztó területek.
7. A településen a zöldterületi fejlesztések helyei a:  
• A Leneskert utca mentén kialakítandó közpark
• A Táncsics utca középső szakaszán kialakuló közpark
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• Az Akác utca és a vasút közötti területen kialakítandó a 
település  felszíni  vizeit  befogadó  tervezett  víztározó  és 
környező közpark

Határidő: folyamatos  
Felelős: polgármester, jegyző  
 

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  10  igen 
szavazattal – tartózkodás és ellenszavazat nélkül – a következő rendeletet 
alkotta:

ÖTTEVÉNY KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-
TESTÜLETE

12/2008.(IX.18.) rendelete
Öttevény Helyi Építési Szabályzatáról és Szabályozási Tervéről

(a rendelet a jegyzőkönyv 1. számú melléklete)

2. Beszámoló a Mackó-Kuckó Napközi-otthonos Óvoda működéséről
Előadó: Dömötör Rozalinda óvodavezető
(A beszámoló a jegyzőkönyv 2. számú melléklete.)

Király  Péter  polgármester  köszönti  Dömötör  Rozalindát  a  Mackó-
Kuckó Napközi-otthonos Óvoda vezetőjét és megkérdezi,  hogy kíván-e 
kiegészítést tenni a kiküldött írásos anyaghoz.

Dömötör Rozalinda: köszönti a képviselő-testület tagjait, megköszöni a 
lehetőséget, hogy tájékoztathatja a képviselő-testületet az általa vezetett 
óvoda  tevékenységéről.  Elmondja,  hogy  a  korábbi  évekhez  hasonló 
szerkezetben  készítette  el  a  beszámolóját.  Örömére  szolgál,  hogy 
növekedett a gyermeklétszám, a dolgozók száma nem változott, egy csere 
történt. Sajnos egy csoportban nincs meg a törvényben előírt a két óvónő. 
A szakmai munka a helyi óvodai program szerint folyik az intézményben. 
A jeles napok köré csoportosítják az ismereteket. Próbálják népszerűsíteni 
az intézményt, ennek az érdekében minden évben tartanak nyílt napot. A 
nyitva  tartást  úgy  alakítják,  hogy  azok  a  szülők  is  odaérjenek  a 
gyerekekért,  akik  négy  óráig  dolgoznak.  A  szülőkkel  ápolják  a 
kapcsolatot,  közös  kirándulásokat,  kulturális  programokat  szerveznek. 
Jövőre lesz 40 éves az óvoda,  készülnek a megünneplésére.  Kiadványt 
szeretnének  kiadni,  amelyre  pályázni  fognak,  de  nagyobb  összegű 
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támogatást kérnek az önkormányzattól is. Felhívja a képviselők figyelmét 
az óvoda szociális helyiséggel kapcsolatos problémájára.

Kövecses Tímea: kérdezi, hogy hova szoktak pályázni, kérdezi továbbá, 
hogy a korábban jelzett személyi panaszok fennállnak-e még.

Dömötör  Rozalinda:  válaszában  elmondja,  hogy elsősorban a  megyei 
alapokra pályáznak. A személyi probléma az érintett óvónő eltávozásával 
megoldódott, mostanában panaszok nem érkeztek.

Király Péter polgármester:  elmondja, hogy folyamatban van az óvoda 
udvari játékai alá az ütésálló talaj beszerzése. Egy vállalkozótól kapott az 
önkormányzat egy kocsi homokot, amelyet el lehet teríteni a játékok alatt. 
A bölcsődével kapcsolatos kérdésre válaszolja, hogy 11 gyermek szülei 
jelentkeztek, ebből még két gyermek meg sem született. 15 gyermekkel 
lehetne rentábilisan elindítani a bölcsődét. Meg kell vizsgálni az óvoda-
bölcsőde vegyes intézményben való működését.

Mivel a napirenddel kapcsolatban több kérdés, hozzászólás nem hangzott 
el, Király Péter polgármester a beszámolót szavazásra bocsátja.

Öttevény Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mackó-Kuckó 
Napközi-otthonos  Óvoda  tevékenységéről  szóló  beszámolóval 
kapcsolatban 10 igen szavazattal – tartózkodás és ellenszavazat nélkül – a 
következő határozatot hozta:

78/2008.(IX.17.) képviselő-testületi határozat:

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete  Mackó-Kuckó  Napközi-otthonos  Óvoda 
működéséről szóló beszámolót elfogadja

3. Beszámoló  az  öttevényi  Általános  Iskola  2007./2008.  tanévi 
működéséről
Előadó: Tolnaí Gáborné igazgató
(A beszámoló a jegyzőkönyv 3. számú melléklete.)

Király  Péter  polgármester  köszönti  Tolnai  Gábornét,  az  Általános 
Iskola  igazgatóját  és  megkérdezi,  hogy  kíván-e  kiegészítést  tenni  a 
kiküldött írásos anyaghoz.
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Tolnaí  Gáborné:  köszönti  a  képviselő-testület  tagjait,  megköszöni  a 
lehetőséget,  hogy tájékoztathatja  a képviselő-testületet  az  iskola  elmúlt 
tanévi  tevékenységéről.  Elmondja,  hogy  felkészültek  az  új  oktatási 
törvény  adta  változásokra,  a  nem  szakrendszerű  oktatás  bevezetésére, 
amely ettől a tanévtől kötelező. Az ehhez szükséges 120 órás tanfolyamot 
3 pedagógus elvégezte,  2 pedagógus továbbképzése pedig folyamatban 
van.  Az  elmúlt  tanévben  sikerült  elindítani  az  angol  nyelv  oktatását, 
második  nyelvként.  Az  informatikai  képzés  feltételei  jók  az 
intézményben. Sajnos probléma van a gyermeklétszámmal, ugyanis csak 
14  gyermeket  írattak  be  az  első  osztályba.  Nagy  az  elszívó  hatása  a 
Kunszigeten működő Vocatinal iskolának a házhozszállítás miatt,  Győr 
közelsége  is  hátrány  ebből  a  szempontból.  Az  iskolát  próbálják 
népszerűsíteni,  nyílt  napokat  tartanak.  A  középiskolákból  jók  a 
visszajelzések  az  itt  végzett  gyerekekkel  kapcsolatban.  Az  elmúlt 
tanévben  bevezették  az  ingyenes  tanulószobát,  nem kötelező  jelleggel. 
Elmondja még, hogy sok pályázatot nyújtottak be, sikereik is vannak.

Sík Gyula: kérdezi, hogy mi az a létszámhatár, amit még elfogadható.

Tolnaí Gáborné:  válaszában elmondja, hogy átlaglétszámot számolnak, 
de a normatív finanszírozás optimális összegéhez meg kell lenni egyes 
évfolyamokon  a  törvényben  előírt  csoportlétszámnak.  Hullámzik  a 
létszám. 10 elsős gyerek ment el Győrbe. Ovisulit terveznek indítani, az 
óvoda  és  az  iskola  közötti  kapcsolat  szorosabbá  tétele,  az  átmenet 
megkönnyítése érdekében.

Király Péter polgármester:  tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy az 
iskola nagyobb felújítására nem futotta a költségvetésből, de kifestette az 
önkormányzat  az  iskolát  és  a  tanárit.  Megköszöni  az  igazgatónő 
tájékoztatóját  és  mivel  több  kérdés,  hozzászólás  nem  hangzott  el  a 
beszámolóval kapcsolatban szavazást rendel el.

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  Általános 
Iskola  tevékenységéről  szóló  beszámolóval  kapcsolatban  10  igen 
szavazattal  –  tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  –  a  következő 
határozatot hozta:

79/2008.(IX.17.) képviselő-testületi határozat:

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete  az  Általános  Iskola  2007./2008.  tanévi 
tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja.
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4. Beszámoló  az  Öttevény  Iskolájáért  Alapítvány  elmúlt  évi 
tevékenységéről 
Előadó: Tolnaí Gáborné igazgató
(A beszámoló a jegyzőkönyv 4. számú melléklete.)
 

Király Péter polgármester  megkérdezi Tolnai Gábornét, az alapítvány 
kuratóriumának elnökét, hogy kíván-e kiegészítést tenni a kiküldött írásos 
anyaghoz.

Tolnaí  Gáborné:  rövid  kiegészítésében  elmondja,  hogy  az  alapítvány 
működésében  a  legnagyobb  probléma  a  bevételeinek  bizonytalansága. 
Legfontosabb  bevételi  forrása  az  állampolgárok  személyi 
jövedelemadójának 1 %-ából származik, amelynek összege minden évben 
bizonytalan, nem lehet megtervezni. Emiatt az alapítvány éves munkáját 
sem lehet tervszerűen előkészíteni, mindig csak az 1 %-kokból származó 
jövedelem  megérkezését  követően  tudnak  dönteni  a  felhasználásról. 
2007-ben támogatták  angol  nyelv második  nyelvként  való bevezetését, 
ugyanis az alapítvány vásárolta meg a tankönyveket, amelyek az Iskola 
könyvtárának  állományába  kerültek.  Támogatták  a  tanulmányi 
versenyeket,  a  gyerekek  szabadidős  programjait,  egyes  kulturális 
rendezvényeket stb.
A  törvényben  előírt  kötelezettségüknek,  mely  szerint  a  pénzügyi 
beszámolót nyilvánosságra kell hozni, eleget tettek.

Az  alapítvány  beszámolójával  kapcsolatban  kérdés  észrevétel  nem 
hangzott el, a polgármester megköszöni az igazgatónő, mint kuratóriumi 
elnök tájékoztatóját és a beszámolóval kapcsolatban szavazást rendel el.

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  Öttevény 
Község  Iskolájáért  Közalapítvány  tevékenységéről  szóló  beszámolóval 
kapcsolatban 10 igen szavazattal – tartózkodás és ellenszavazat nélkül – a 
következő határozatot hozta:

80/2008.(IX.17.) képviselő-testületi határozat:

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete az Öttevény Község Iskolájáért Közalapítvány 
2007. évi tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja.

5. Egyéb ügyek

8



Előadó: Király Péter polgármester

5./1. Király  Péter  polgármester  tájékoztatja  a  képviselő-testületet 
arról,  hogy a  Magyar  Közút  Kht.  október  13-án szemétgyűjtési  akciót 
szervez az 1. számú főút mellett. A szervezők ígérete szerint a szükséges 
eszközöket (mellény, kesztyű, stb.) biztosítják. Kéri a képviselő-testület 
tagjait,  szavazzanak  arról,  hogy  az  önkormányzat  részt  vegyen-e  a 
szemétgyűjtési akcióban. A kérdésről szavazást rendel el. 

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  10  igen 
szavazattal  –  tartózkodás  és  ellenszavazat  nélkül  –  a  következő 
határozatot hozta:

81/2008.(IX.17.) képviselő-testületi határozat:

Öttevény  Község  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete  úgy  döntött,  hogy  részt  kíván venni  Magyar 
Közút Kht. által 2008. október 13-án az 1. számú főút 
mellett szervezett szemétgyűjtési akcióban.

Felelős: Király Péter polgármester
Határidő: 2008. október 13.

5./2. Király Péter polgármester  tájékoztatja  a  képviselő-testületet  az 
öttevényi önkormányzat gesztorságával megvalósult, jelenleg is működő, 
jelzőrendszeres házi segítségnyújtás működési engedélye körül kialakult 
probléma  miatti  visszafizetési  kötelezettség  állásáról.  Állami 
támogatásból visszafizetésre került 20.000.000,- Ft, az állami támogatás 
és a késedelmi kamat egy része, fennmaradt még 5.073.342,- Ft, amely az 
ellátásban résztvevő 18 önkormányzatot készülék arányosan terheli. Ezen 
összeg visszafizetésére kötelező határozat ellen is fellebbeztünk, de sajnos 
kérésünket  jogerősen  elutasították.  –ebből  az  összegből  Öttevény 
Önkormányzatát 809.752,- Ft terheli. A mai napon levélben megkereste 
az  önkormányzatokat,  hogy  a  rájuk  eső  részt  mielőbb  utalják  át  az 
öttevényi önkormányzat számlájára.

Egyéb hozzászólások, javaslatok:

Kövecses  Tímea:  hamarosan  közmeghallgatás  lesz,  amely  iránt 
meglehetősen  gyér  az  érdeklődés  a  lakosság  körében.  Javasolja,  hogy 
hívják  meg  a  közmeghallgatásra  a  közszolgáltató  cégek  képviselőit, 
akiktől a lakosság kérdezhet.
A képviselő-testület tagjai a javaslattal egyetértettek.
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Mivel a  nyílt ülésnek más napirendje nem volt, több hozzászólás, észrevétel 
nem hangzott el, Király Péter polgármester a nyílt ülést 1810-kor bezárja, majd 
a képviselő-testület zárt ülésen folytatja a munkát.

K.m.f.

Király Péter dr. Lascsikné dr. Bozi Sarolta
polgármester helyettes jegyző

Kövecses Tímea Bider Zsolt
képviselő képviselő
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